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Kövér László: Európa legyen az európaiaké! 
2024. június 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, 

Vajma.info, maszol.ro, Felvidék.ma, ma7.sk, Magyarszo.rs 

A magyar nemzeti politika álláspontja nem lehet más, mint hogy Európa legyen az európaiaké 

- jelentette ki Kövér László, az Országgyűlés elnöke csütörtökön Budapesten. Az Országgyűlés 

elnöke a Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fórumának (KMKF) plenáris ülésén arra 

szólított fel: adják vissza az európai emberek jogát arra, hogy demokratikusan eldönthessék, 

háborút vagy békét akarnak-e. Dönthessenek szabadon arról, hogy kit engednek be Európába 

és kit nem, és arról, hogy normalitásban vagy abnormalitásban akarnak-e élni. Rámutatott: a 

XIX. és XX. századi politikában még bizonyos eligazító erővel bíró ideológiai címkék kora lejárt 

,a XXI. század emberei számára egyre értelmezhetetlenebb az absztrakt pártpolitikai 

öndefiníciók sokasága. Jobboldal és baloldal, jobbközép és balközép, konzervatív vagy liberális, 

neokonzervatív vagy neoliberális, szociáldemokrata progresszív vagy zöld - napjainkra ezek a 

fogalmak egyre inkább kiürülnek, és értelmüket veszítik. Egyre inkább csak két politikai 

csoportképző ismérv marad: a normalitás és az abnormalitás - fejtette ki. Kiemelte: ma még az 

Európai Unió minden tagállamában kivétel nélkül társadalmi többségben vannak a normalitás 

hívei. 

 

KMKF: fokozódó aggodalom a kárpátaljai magyarságért 
2024. június 13. – MTI, hirado.hu 

A Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma (KMKF) fokozódó aggodalommal figyeli a 

létében és jövőjében fenyegetett kárpátaljai magyarság sorsát és támogat minden olyan lépést, 

ami a mielőbbi békét célozza. A testület csütörtöki budapesti plenáris ülésén elfogadott 

állásfoglalásában a magyar nemzetrészek szolidaritásukat fejezik ki a konfliktusban 

legsérülékenyebbnek bizonyuló nemzeti közösségekkel, így mindenekelőtt a rendkívüli 

kihívásokkal szembesülő kárpátaljai magyarsággal, amely az elhúzódó háborús helyzetben 

elszánt küzdelmet folytat elvett jogai visszaszerzéséért, identitásukat védő intézményeiért, a 

közösség megmaradásáért a szülőföldön. A háború további eszkalációjának veszélyére 

figyelmeztetve a KMKF újólag elítéli az Ukrajnát ért katonai agressziót, egyben elutasítja az 

erőszak minden formáját, és támogat minden lépést, amely a vérontás megállítását, a mielőbbi 

békét célozza a diplomáciai fellépés előtérbe állításával - áll az MTI-hez eljuttatott 

dokumentumban. 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/06/13/kover-laszlo-europa-legyen-az-europaiake
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/06/13/kmkf-fokozodo-aggodalom-a-karpataljai-magyarsagert
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A korábbinál kisebb létszámban emlékeztek az úzvölgyi katonatemetőben a 

román nacionalista szervezetek 
2024. június 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, Mandiner, maszol.ro, 

Székelyhon,  

A korábbi éveknél kisebb létszámban emlékeztek a román nacionalista szervezetek 

csütörtökön, a román hősök napján az úzvölgyi katonatemetőben. A Nemzet Útja (Calea 

Neamului) és az Ortodox Testvériség (Fratia Ortodoxa) sokadik alkalommal szervezett 

felvonulást és megemlékezést az úzvölgyi nemzetközi sírkertben, de az erdélyi magyar sajtó 

helyszíni beszámolói szerint ezen jóval kevesebben voltak, mint a korábbi években. A 

Székelyhon.ro helyszíni riportjában arról írt és közölt fényképet, hogy a temetőben a 

nacionalistának tartott parlamenti párt, a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) 

transzparensét is kifüggesztették, majd később eltávolították. A Hargita Népe tudósítása 

szerint Mihai Tarnoveanu beszédében azzal vádolta a Romániai Magyar Demokrata 

Szövetséget (RMDSZ), hogy a magyar állam segítségével "magyarosította" a sírkertet. Azt is 

mondta, hogy Constantin Toma dormánfalvi polgármester "az őket ért igazságtalanság 

jóvátételeként" állított betonkereszteket a katonatemetőben, és miután az RMDSZ bírósági 

feljelentést tett, "kénytelen volt a nyomásnak engedni és eltávolíttatni" azokat. Tarnoveanu azt 

is mondta, hogy a magyar állam a székely megyéket és Erdélyt is magyarosítani próbálja, a 

térség "politikai agresszió" áldozata, de a két szervezet megvédi a román értékeket - írta a 

Maszol. 

         
Tényleg egyetlen szavazat bizonyult sorsdöntőnek Székelyhídon – Feljelentést 

tesz az EMSZ választási csalás miatt  
2024. június 13. – Krónika 

Egyetlen szavazattal nyert, és újrázhat a Bihar megyei Székelyhídon Béres Csaba jelenleg 

regnáló RMDSZ-es polgármester, aki ebben a rendkívül szoros versenyben végül legyőzte 

Boros Dávidot, az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) jelöltjét. Választási csalás miatt 

ügyészségi feljelentést készül tenni az Erdélyi Magyar Szövetség a székelyhídi polgármester-

választás körül történtek ügyében – jelentette ki a Krónika megkeresésére Csomortányi István, 

az EMSZ ügyvezető elnöke csütörtökön, miután elutasították óvásukat. Jelezte egyúttal: még 

vizsgálják azt, hogy milyen más jogi lehetőségeik vannak. „A Központi Választási Iroda az 

esetek 99 százalékában formai döntést hozott, nem mentek bele a részletekbe. Gyakorlatilag 

egyetlen óvásnak sem adtak eddig utat. Ezek szerint az egész választási procedúra az országban 

mindenütt minden rendben volt, ami nyilvánvalóan nem igaz” – fejtette ki a kisebbik magyar 

párt politikusa. 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/06/13/a-korabbinal-kisebb-letszamban-emlekeztek-az-uzvolgyi-katonatemetoben-a-roman-nacionalista-szervezetek
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/06/13/a-korabbinal-kisebb-letszamban-emlekeztek-az-uzvolgyi-katonatemetoben-a-roman-nacionalista-szervezetek
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/vegul-tenyleg-egyetlen-szavazat-bizonyult-sorsdontonek-szekelyhidon
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/vegul-tenyleg-egyetlen-szavazat-bizonyult-sorsdontonek-szekelyhidon
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Az RMDSZ szerezte a legtöbb voksot Szatmár megyében 
2024. június 13. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata 

A Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) és megyei tanácselnökjelöltje, Pataki 

Csaba szerezte a legtöbb szavazatot Szatmár megyében a vasárnapi romániai helyhatósági 

választásokon. Szilágy és Bihar megyében is erősödött a szövetség megyei képviselete. A 

csütörtökön közzétett végleges eredmények szerint a magyarok által is nagy számban lakott 

Szatmár megyében Pataki Csaba a szavazatok 44,05 százalékával nyerte el harmadik 

mandátumát. Az újrázó tanácselnökre 65 292 választópolgár adta voksát - ismertette az 

adatokat az Agerpres. Pataki Csaba újrázó tanácselnök az Erdély TV-nek nyilatkozva úgy 

értékelt, hogy a választópolgárok nemzetiségtől függetlenül az elmúlt nyolc évben elvégzett 

munkát értékelték. Úgy vélte, ellenfele "magára haragította" úgy a magyar, mint a román 

közösséget azzal, hogy jelentős beruházásokat akadályozott meg akadékoskodásával. 

 

Ikonikus sztárfellépőket, magyar szentről szóló musicalt és számos 

gyerekprogramot kínál az idei Szent László Napok Nagyváradon 
2024. június 13. – Krónika 

Ikonikus sztárfellépőket, magyar szentről szóló musicalt és számos gyerekprogramot kínál az 

idei Szent László Napok Nagyváradon. A kulturális fesztiválon olyan sztárok lépnek majd 

színpadra, mint Deák Bill Gyula, a Kowalsky meg a Vega, Zorán, de lesz ABBA Tribute Show, 

és felcsendülnek Máté Péter és Cserháti Zsuzsa slágerei is. És immár hagyományosan, számos 

program és koncert várja a legkisebbeket is – derül ki a fesztivál sajtóirodája által a Krónikához 

pénteken eljuttatott közleményből. A 12. Szent László Napok főtámogató intézményei a 

Nemzeti Kulturális Alap, a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt., a MOL–Új Európa Alapítvány, a 

Bihar Megyei Tanács és Nagyvárad polgármesteri hivatala.  

 

Bejutott az AUR a Bihar megyei közgyűlésbe, az RMDSZ eggyel növelte tanácsosai 

számát  
2024. június 13. – Krónika, maszol.ro 

A Bihar megyei közgyűlésben a Nemzeti Liberális Pártnak (PNL) 18, a Szociáldemokrata 

Pártnak (PSD) hét, az RMDSZ-nek hét, a Románok Egyesüléséért Szövetségnek (AUR) két 

képviselője lesz – jelentette be csütörtökön Gabriel Borbandi, a Bihar megyei statisztikai 

igazgatóság vezetője. Emlékeztetett, hivatalos eredményekről akkor lehet beszélni, miután a 

megyei választási iroda aláírta a jegyzőkönyvet. Mint ismeretes, a 2020-as választások után a 

PNL 22 képviselője került be a 34 tagú megyei tanácsba, a PSD és az RMDSZ 6-6 mandátumot 

kapott. Ilie Bolojan, a megyei önkormányzat elnöke – akinek június 9-én újfent bizalmat 

szavaztak a Bihar megyei választópolgárok – a Facebookon közölte, hogy a választók 51 

százaléka adta voksát a PNL, 20 százalék az RMDSZ megyei tanácsosjelölti listájára, 18 

százalék a PSD és 5 százalék az AUR megyei tanácsosjelöltjeire.  
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/06/13/az-rmdsz-szerezte-a-legtobb-voksot-szatmar-megyeben
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ikonikus-sztarfellepoket-magyar-szentrol-szolo-musicalt-nosztalgiaegyuttest-es-szamos-gyerekprogramot-kinal-az-idei-szent-lasz
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ikonikus-sztarfellepoket-magyar-szentrol-szolo-musicalt-nosztalgiaegyuttest-es-szamos-gyerekprogramot-kinal-az-idei-szent-lasz
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/bejutott-az-aur-a-bihar-megyei-kozgyulesbe-az-rmdsz-eggyel-novelte-tanacsosai-szamat
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/bejutott-az-aur-a-bihar-megyei-kozgyulesbe-az-rmdsz-eggyel-novelte-tanacsosai-szamat
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Beszterce-Naszód megye egyetlen magyar polgármestere nem tartja véletlennek 

az újrázását  
2024. június 13. – Krónika 

Beszterce-Naszód megyében – ahol a legutóbbi népszámlálási adatok szerint a lakosságnak 

csupán négy százaléka magyar – egyetlen település van, melyet a június 9-ei választások 

nyomán ismét RMDSZ-es polgármester irányít. Az Árpástó községben ötödik mandátumát 

elnyerő Martonos Tamást kérdeztük sikere titkáról, további terveiről. Árpástó község beosztott 

falvai a jórészt magyarok lakta Magyardécse és a száz százalékban román lakosságú Omlásalja. 

A község teljes lakosságának körülbelül 62 százaléka magyar, a közösség jelenti Martonos 

Tamás stabil szavazóbázisát, de nem csak, hiszen a románok közül is sokan rá szavaznak, rá 

szavaztak. A magyardécsei származású polgármester immár sokadjára egyedüli magyar 

jelöltként indult a megmérettetésen a magyarság képviseletében, így a megosztottság helyett 

az összetartás érvényesült a választáskor. 

 

Méltóságot a győzőknek!  
2024. június 13. – Rostás Szabolcs – Krónika 

A Krónika cikke szerint „a politikára is érvényes a sportban ismert alapszabály, miszerint 

veszíteni tudni kell, győzni pedig csakis méltósággal szabad. Ez utóbbi azonban a jelek szerint 

az RMDSZ néhány területi vezetőjének egyszerűen nem megy, nem képesek nyerni anélkül, 

hogy ne rúgjanak bele utólag is az ellenfélbe. Szabó Ödön, az RMDSZ Bihar megyei 

szervezetének ügyvezető elnöke például a négy évvel ezelőtti helyhatósági választásokat 

követően (majd a most rendezett önkormányzati megmérettetés kampányában is) alakulata 

ellenzékének, a Néppártnak, majd EMSZ-nek rótta fel, hogy az RMDSZ nem szerzett kettővel 

több mandátumot (vagyis nyolcat) a megyei képviselő-testületben. Most ugyanezt nem róhatta 

fel az EMSZ-nek a parlamenti képviselő, hiszen annak ellenére, hogy Biharban nem jött létre 

az összefogás, és az EMSZ külön listát indított, nem tudott labdába rúgni, sőt az RMDSZ-nek 

ilyen körülmények közepette is sikerült eggyel több mandátumot szereznie a megyei (összesen 

hetet) és a nagyváradi tanácsban (összesen ötöt). 

 

Mocskos kampányról és tervekről Kézdivásárhelyen 
2024. június 13. – maszol.ro 

Sajtótájékoztatón értékelte ki az idei helyhatósági választásokat a háromszéki RMDSZ helyi és 

megyei vezetősége Kézdivásárhelyen. Egybehangzó vélemény volt: Kézdiszékhez, az itteni 

emberekhez nem méltó választási kampány zajlott. A sajtótájékoztatón részt vett Tamás 

Sándor, Kovászna Megye Tanácsának elnöke (egyben az RMDSZ megyei szervezetének az 

elnöke), Dávid Sándor, az RMDSZ kézdivásárhelyi elnöke, Bokor Tibor régi-új polgármester és 

dr. Szilveszter Szabolcs alpolgármester, akit a szövetség ismét nevesíteni fog a tisztségre. 

Tamás Sándor kifejtette: mindig jobban szerette, ha valamiről sok ember döntött, mintsem zárt 

ajtók mögött egy szűk testület. Kifejtette: az elmúlt két évtizedben nem volt rá példa, hogy 

ennyi választópolgár járuljon az urnák elé a céhes városban. „Ez azt jelenti, hogy a 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/osszetartas-a-szorvanyban-beszterce-naszod-megye-egyetlen-magyar-polgarmesterevel-beszelgettunk
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/osszetartas-a-szorvanyban-beszterce-naszod-megye-egyetlen-magyar-polgarmesterevel-beszelgettunk
https://kronikaonline.ro/velemeny/gyozni-csak-meltosaggal-szabad
https://maszol.ro/belfold/Mocskos-kampanyrol-es-tervekrol-Kezdivasarhelyen
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kézdivásárhelyiek tisztán látnak, és megköszönjük nekik azt, hogy különbséget tudtak tenni a 

trükkös fiúk és a munkásfiúk között” – vélekedett, majd úgy fogalmazott: nem a választási 

kampány utolsó két hetében kell hangosnak lenni, hanem tisztességesen kell dolgozni éveken 

keresztül és ugyanakkor nem szabad más tollával ékeskedni. 

 

RMDSZ: tizenhat szavazat hiányzott a 11. tanácsosi mandátumhoz 

Marosvásárhelyen 
2024. június 13. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Mindössze 16 szavazaton múlt, hogy az RMDSZ-nek ne tíz, hanem tizenegy képviselője legyen 

a városi tanácsban – jelentette ki a csütörtöki sajtóértekezleten Kovács Mihály Levente. Az 

RMDSZ marosvásárhelyi szervezetének elnöke szerint ez annak is betudható, hogy az Erdélyi 

Magyar Szövetség nem fogadta el az RMDSZ által felajánlott helyet, hanem külön tanácsosi 

listát állított és egy olyan városban próbált magyar-magyar megmérettetést létrehozni, ahol 

nem lett volna szabad. Kovács Mihály Levente szerint ez nemzetárulással ér fel. „Gyengítették 

a magyar közösség erejét és erősítették a román pártokat” – mondta. Mindezt olyan 

körülmények között, hogy ilyen jellegű próbálkozásaik már többször kudarcba fulladtak. Az 

RMDSZ városi elnöke közölte, nem állítja, hogy az EMSZ-re leadott, valamivel több mint 700 

szavazat mindegyike az RMDSZ listára ment volna, de az a 16 biztosan nem vész el, és a 11. 

tanácsossal az EMSZ-nek is lett volna képviselője a testületben. 

 

Bekerült az AUR a háromszéki önkormányzatba – jön a botránypolitizálás? 
2024. június 13. – maszol.ro 

A következő négy évben a háromszéki önkormányzatban is meghonosodhat a 

botránypolitizálás, ha a tanácsosi mandátumot szerzett két AUR-os képviselő hozza a pártjuk 

politikusainak parlamentben megszokott formáját. A vasárnapi választásokat követően az 

AUR-nak sikerült megvetnie a lábát néhány háromszéki önkormányzatban, hiszen a megyei 

tanácsban két mandátumot szereztek, de jelen lesznek a kökösi, bardóci és az előpataki 

tanácsokban is. Kovászna megye tanácsában a 30 önkormányzati képviselői helyből 21 jutott 

az RMDSZ-nek, 4 a PSD-nek, 3 a PNL-nek és 2 az AUR-nak. A tanácsosi mandátumokhoz 

hozzáadódik a tanácselnök is, tehát az RMDSZ 22 szavazattal rendelkezik az ősszel felálló 

képviselő testületben. 

 

Ismét őseink sírjain ünnepeltek az úzvölgyi temetőben a román nacionalisták 
2024. június 13. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Több száz résztvevőre számított a Calea Neamului (Nép Útja) szervezet az Úzvölgyébe 

szervezett csütörtöki felvonulásra és megemlékezésre. Megérkezett az első kisbusz, jelen voltak 

a csendőrök is, de sokkal kisebb létszámban, mint máskor. Ahogyan arról a Maszolon is 

beszámoltunk, Mihai Tîrnoveanu korábban bejelentette, hogy június 13-án ismét az úzvölgyi 

katonatemetőbe vonulnak. Az ünneplő tömeg azonban most elmaradt, de így is éppen elegen 

voltak ahhoz, hogy megzavarják az ott nyugvók örök álmát. Tîrnoveanu az RMDSZ-t, Orbán 
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https://maszol.ro/belfold/RMDSZ-tizenhat-szavazat-hianyzott-a-11-tanacsosi-mandatumhoz-Marosvasarhelyen
https://maszol.ro/belfold/RMDSZ-tizenhat-szavazat-hianyzott-a-11-tanacsosi-mandatumhoz-Marosvasarhelyen
https://maszol.ro/belfold/Bekerult-az-AUR-a-haromszeki-onkormanyzatba-jon-a-botranypolitizalas
https://maszol.ro/belfold/Erkeznek-az-uzvolgyi-katonatemetobe-Tirnoveanuek#google_vignette
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Viktort és a magyar államot tette felelőssé a románokat ért „elnyomásért”, a temető 

„elmagyarosításáért".  

 

Lemond mandátuma hátralévő részéről Illyefalva polgármestere, miután 

elvesztette a választásokat 
2024. június 13. – maszol.ro 

Fodor Imre, a háromszéki Illyefalva RMDSZ-es polgármestere csütörtökön, közösségi oldalán 

közzétett videójában jelentette be, hogy lemond a mandátuma hátralévő idejéről, miután 

elveszítette a választást a függetlenként induló Benkő Árpád Jenővel szemben. „Kedves 

illyefalviak, aldobolyiak és sepsiszentkirályiak, szeretem a településemet és közösségemet. A 

sorsdöntő pillanatok mutatják meg, hogy mit ér 16 év egy emberöltőből. Ennyi ideje szolgálom 

ezt a községet és az itt élő embereket. A választások eredményéből megértettem az önök 

üzenetét”, fogalmaz Fodor Imre. Illyefalva polgármestere jövő héten iktatja lemondását és 

megadja a lehetőséget az újonnan megválasztott polgármesternek, Benkő Árpád Jenőnek, hogy 

mihamarabb átvegye a tisztséget. Mint ismert, az előrehozott helyhatósági választások miatt a 

jelenleg tisztségben lévő polgármesterek még szeptember-októberig kitöltik négy éves 

mandátumukat, az elmúlt vasárnap megválasztott polgármesterek és tanácstagok majd csak 

ősszel lépnek hivatalba. 

 

Kiütötték egymást a ringből a kis magyar pártok, így lazán nyert a nevető 

harmadik  
2024. június 13. – szekelyhon.ro 

A két kis magyar párt összefogásának elmaradása azt is eredményezte, hogy a Kovászna megyei 

önkormányzatban a magyar ellenzék képviselői helyett két AUR-os tanácsos foglalhat helyett 

– nyugtázta keserű szájízzel Kolcza István, az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) Kovászna 

megyei szervezetének elnöke. Már 2020-ban belátták, nincs helye három magyar pártnak az 

erdélyi politikai porondon, ezért is kezdeményezték akkor az Erdélyi Magyar Néppárt és a 

Magyar Polgári Párt fúzióját (amelyből az EMSZ lett). Az, hogy – önhibájukon kívül – most 

nem jött létre sem megyei, sem országos szinten megegyezés a Magyar Polgári Erő pártjával 

(MPE), azt eredményezte, hogy egymást ütötték ki a megyeszékhelyi és a megyei tanácsból, így 

helyettük a román ellenzék jutott be – tekintette át a kudarcos szereplés előzményeit és 

következményeit Kolcza István. Ugyanakkor azt is elismerte, hogy a választásokon való magas 

részvétel sem volt számukra előnyös.  
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Most mi lesz? 
2024. június 13. – Agárdy Gábor, Ma7.sk 

A számok egyértelműen bizonyítják, hogy bizony elszabotáltuk a választásokat. 2019-ben 

néhány száz szavazat hiányzott az 1 mandátumhoz. Most ennek csak kb. 2/3-át tudtuk 

produkálni. Pedig most nem volt sem Most-Híd, sem MKDSZ. Ezeknek a csaliembereknek az 

indítása meg is hozta az eredményt: legalább 50 ezer szlovákiai magyar más pártokra adta le 

szavazatát és ott magyar nemzetiségű képviselőjelölteket is karikázott – tehát nem a Magyar 

Szövetséget preferálta. Politikusainknak most gyorsan hamut kell a saját fejükre szórni, 

előkészíteni az új választásokat az alapszervezetektől a járásokon keresztül a csúcsvezetésig, 

majd szép csendesen eltűnni a történelem kegyes ködében. 

 

Szlovák választás, magyar útelágazás 
2024. június 13. – Kolek Zsolt, Ma7.sk 

Szögezzük le, a felvidéki politika a hétvégi választási kudarc után útelágazáshoz érkezett. A 

magyar etnikai érdekképviselet listás szavazáson legutóbb tíz éve, az EP-választás alkalmával 

tudta átlépni a bejutási küszöböt. Tényleges sikert a magyar érdekképviselet az utóbbi 

évtizedben legfeljebb a megyei és az önkormányzati választásokon tudott felmutatni. 

Szögezzük le, a június 8-án elért 3,88 százalék aligha jogosíthat fel bárkit arra, hogy a tükröt 

elfordítva elkerülje a szembenézést. Ezen a ponton jegyezzük meg, nem bűnbakot kell keresni, 

hanem megoldást. Az előző kudarcokat követő kellően mély és alapos önvizsgálat elmaradása 

ugyanis egyenesen következik abból, hogy a magyar közvélemény már jó előre beárazza a soron 

következő buktát. 

 

Magyar halmaz 
2024. június 13. – Tokár Géza, Új Szó 

A Magyar Szövetség gyakorlatilag megszűnt pártként létezni és politizálni, helyette inkább jó 

szándékú aktivisták, régiós politikusok vagy épp hatalomtechnikusok laza hálózata. Nem 

kollektívan dönt – nem is akar –, hanem az egyes jelöltjei vagy szűk csoportjai hoznak meg 

néha katasztrofális, néha simán csak a közös érdek ellen irányuló egyéni döntéseket. Az 

összetartozásnak ráadásul a Híd-platfom vezetőinek távozásával sincs meg a látszata: egymás 

kiszorítása és hátbaszúrása zajlik jelentéktelen látszatpozíciókért. Ebben a formában nem egy 

pártról, hanem egy magyar halmazról beszélünk: olyan politikusok laza gyülekezetéről, akiket 

egybefűz a nemzetiségük, és hajlamosak abban is megegyezni, hogy a magyar és régiós ügyek 

a legfontosabbak (bár az európai ügyekre fókuszáló uniós választási kampánystratégia még 

ennek az alaptételnek is ellentmondott). 
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Paulisz Boldizsár emlékkönyve – Aki a közjót szolgálta 
2024. június 13. – Ma7.sk 

Hat évvel ezelőtt elhunyt Zoboralja lovagja. Paulisz Boldizsár halála alapköveiben fordította el 

a felvidéki összetartozás szimbolikájának sorsát. Halálának évfordulóján egy különleges 

kiadvánnyal tisztelegnek az Alsóbodoki Esterházy Zarándokközpont építője és alapítója előtt 

feltétlen és örök hívei. Emlékként, Hajtman Béla, a Boldizsár által alapított Alsóbodoki 

Szakközépiskola egykori igazgatója szerkesztésében megjelent a Paulisz Boldizsár 

Emlékkönyve – Aki a közjót szolgálta című kiadvány. A könyv iskolaalapítóként és 

kápolnaépítőként kíséri végig Paulisz Boldizsár munkásságát, szakmai életútját. 

 

Idén sem hagytuk ki a Jókai Napokat 
2024. június 13. – Ma7.sk 

A diák- és amatőr színtársulatok seregszemléje idén 59. alkalommal teszi Komárom városát az 

színjátszás szerelmeseinek erődjévé. A Komáromi Jókai Napok Alapítvány, Komárom városa 

és az Egressy Béni Városi Művelődési Központ által életre hívott háromnapos fesztivál során a 

versenyelőadásokon kívül pódiumbeszélgetések és vendégelőadások tarkítják az eseményt. 

Bajkai Csengel Mónika, a rendezvény főszervezője elmondta, hogy a tizenkét jelentkező csoport 

közül nyolcan jelentek meg idén a fesztiválon, ebből öt diákcsoport, két egyetemista és egy 

felnőttcsoport, ám úgy értékeli, a Jókai Napok a felvidéki magyar színjátszás komoly színtere, 

nekünk, felvidéki magyaroknak pedig a megmaradásunk egyik kulcsa. 

                   
Vicsek: A vajdasági magyarokat és egész Szerbiát fogom képviselni az EP-ben 
2024. június 13. – Vajma.info 

Vicsek Annamária, a Fidesz új európai parlamenti képviselője, a Vajdasági Magyar Szövetség 

politikusa ma azt nyilatkozta, az új posztján az lesz a legfontosabb feladata, hogy kihasználjon 

minden tárgyalási lehetőséget annak érdekében, hogy támogassák Szerbiát abban, hogy 

mielőbb az EU teljes jogú tagjává váljon. Vicsek meggyőződése, hogy azon kívül, hogy ez 

Szerbia, így a vajdasági magyarság érdeke is egyben, maga az EU is profitálna belőle. „Szerbia 

kulcsfontosságú ország a régióban, és az európai projekt nem lehet teljes Szerbia tagsága 

nélkül", mondta Vicsek Annamária a Politikának adott interjújában. 

 

Megerősítő találkozó a nagy megmérettetések után 
2024. június 13. – PannonRTV 

Ma tartotta plenáris ülését a Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma, a magyarországi és 

külhoni parlamenti képviselők és tiszteletbeli tagok évente egyszer tanácskozó testülete. A 

konferencián a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke, dr. Pásztor Bálint beszámolt az elmúlt 

időszak legfontosabb eseményeiről. Mint írta, beszédében egyebek között azokról a 

kihívásokról is beszélt, amelyekkel az elmúlt időszakban szembe kellett nézniük: Pásztor István 

pártelnök halála, a kétszintű parlamenti választások kiírása, majd az önkormányzati és EP-
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választások, továbbá a párt tisztújító közgyűlése. A VMSZ elnöke Facebook-bejegyzésében 

kiemelte, nem omlott össze a párt, összezártak és kimagasló eredményeket ért el. Kiemelte, az 

elmúlt 30 év egyik legemberpróbálóbb időszaka volt ez. Hozzátette, Kövér László, a magyar 

Országgyűlés elnöke bevezető előadásában őt idézte, amikor a Kárpát-medencei magyarság 

helyzetéről beszélt - talpon maradtunk! 

 

Szoros együttműködés több területen is 
2024. június 13. – PannonRTV 

Vajdaság és a grúz Adzsar Autonóm Köztársaság együttműködéséről tárgyalt Juhász Bálint, a 

tartományi parlament elnöke és Damir Zobenica, a tartományi parlament alelnöke a grúz 

Legfelsőbb Tanács elnökével Batumiban. Vajdaság Autonóm Tartomány képviselői az Európai 

Régiók Közgyűlésén vesznek részt, amely keretében megtartották a 8. Fekete-tengeri csúcsot 

is. Juhász Bálint közösségi oldalán megjelent bejegyzésében kiemeli, az együttműködés Szerbia 

és Grúzia között több területen is létrejöhet, a mezőgazdaságtól kezdve, a tudományon át 

egészen a turizmusig. Adzsar Grúzia egyik legfejlettebb régiója, fővárosa Batumi. A kikötőváros 

kulcsfontosságú kereskedelmi és turisztikai szempontból is. 

 

Péntektől Tiszavirág Fesztivál 
2024. június 13. – Magyarszo.rs 

A hétvége a zentaiak számára a jóféle borok, zenés, szórakoztató programok és a Tisza folyó 

ünneplése jegyében telik el, ugyanis pénteken és szombaton tartják meg a Tiszavirág Fesztivált. 

A rendezvénysorozatot szervező Zenta Község Idegenforgalmi Szervezete ezúttal is változatos 

programmal igyekszik a látogatók kedvében járni. Az idei, sorrendben 12. fesztivált óriásbáb-

felvonulással nyitják meg péntek este hat órakor, amikor is a szegedi Kövér Béla Bábszínház 

óriásbábjai elevenítik meg kedves folyónk emblematikus teremtményeit, a zenei aláfestésről 

pedig kedvenc muzsikusaink gondoskodnak. A menethez a zentai óvodások és kisiskolások is 

csatlakoznak három csoportban.  

 

Falunap Csantavéren 
2024. június 13. – Magyarszo.rs 

Hétvégén falunapot tartanak Csantavéren. A szervezők holnaptól vasárnapig több programmal 

is várják az érdeklődőket. Pénteken 19 órakor kiállításmegnyitóra kerül sor a 2023/24. évi 

Szakkör elnevezésű kezdő kézműves foglalkozás munkáiból a 40 éves Bartók Béla Művelődési 

Egyesületben. Szombaton 8.30-tól gyalogtúrára invitálják a séta kedvelőit, a gyülekező 8 

órakor lesz a helyi közösség udvarában. Az újszigeten (Cooltour Sziget) 10 órakor kezdődik a 

röplabdajáték, 11 órától a zúzapörköltfőző verseny, 11-től 11.20-ig pedig a csantavéri kangoo 

csoport bemutatójára kerül sor. 11.30-tól bajsai, bácskossuthfalvi, bajmoki és magyarországi 

borászok teszik közszemlére portékáikat. 12 órakor bemutatót tart a csantavéri Önkéntes 

Tűzoltó Testület, majd 13-tól 15 óráig gyermekprogramok, ügyességi játékok és arcfestés is 

várja a legkisebbeket.” 
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Hamarosan kezdődik a II. Kamarafeszt Zentán 
2024. június 13. – Magyarszo.rs 

A Zentai Magyar Kamaraszínház és partnerszervezete, a Novem Színházi Szervezet június 19-

e és 22-e között második alkalommal szervezi meg a Kamarafesztet Zentán. A szervezők ezzel 

a showcase fesztivállal szeretnének betekintést nyújtani a színház munkájába, társulatuk 

értékeibe és fejlődésébe. Az eseményt részletesen Dévai Zoltán, a Zentai Magyar 

Kamaraszínház igazgatója ismertette, aki elmondta, hogy idén négy napos lesz a fesztivál és 

ismét hat előadást játszanak. – Mivel nem csak előadásokat játszunk, hanem díszletet építünk 

és bontunk is, ezért úgy döntöttünk, hogy tehermentesítjük magunkat és eggyel megnöveljük 

a fesztivál napjainak számát. Mindemellett tavaly olyan jó volt a hangulat, hogy egyáltalán nem 

baj, ha egy nappal tovább tart a Kamarafeszt. 

 

Az akupunktúrától a lézeres kezelésig 
2024. június 13. – Magyarszo.rs 

Az adai wellnessközpont kínálata újabb szolgáltatásokkal bővült, miután csütörtökön Bilicki 

Zoltán adai polgármester ünnepélyesen megnyitotta a létesítményben a zentai Medica Netter 

rehabilitációs központ kirendeltségét, a Netter Plus egészségmegőrző központot. A megnyitón 

Süli Mónika, a Medica Netter tulajdonosa köszöntötte az egybegyűlteket. Fejős Ákos, a Netter 

Plus tulajdonosa elmondta, hogy az újonnan megnyílt részlegen végeznek komplex kezeléseket, 

ultrahangos, mágneses, elektro- és mozgásterápiát, lézeres kezelést, fejlesztő babatornát, 

babaúszás oktatást, nyiroködéma kezelést, valamint folytatnak logopédiai és pszichológia 

szaktanácsadást és kezelést is. Továbbá foglalkoznak gerinc- és egyéb ízületi betegségek 

kezelésével, gerincferdülés és egyéb deformitás javításával, akupunktúrával, illetve 

funkcionális diagnosztikai vizsgálattal. 

 

Töretlenül a fogyatékkal élőkért 
2024. június 13. – Magyarszo.rs 

A bácsfeketehegyi Izida Anya- és Gyermekvédelmi Egyesület fogyatékkal élő és tanulásban 

akadályozott gyermekeket, fiatalokat és felnőtteket tömörít. A nehéz anyagi helyzet mellett a 

családokra plusz terhet ró, ha fogyatékkal élő gyermeket nevelnek. Az Izida épp ezért arra 

törekszik, hogy valami szépet vigyenek be védenceik életébe, mondta el lapunknak Papp 

Julianna, az Izida elnöke, majd arról is beszámolt, hogy igen sok aktivitásuk volt az elmúlt 

időszakban. – Továbbra is vannak megszokott programjaink, mint a fűszernövény-termesztés 

és feldolgozása. Emellett működnek a kézműves műhelyek, ahol régi szakmákat vonunk be a 

programokba. Ilyen a fazekasság, a szövés és a hímzés, s ezzel egy kis hagyományőrzést is 

beiktatunk a programunkba. Ugyanakkor a háztartástan órán önállóságra tanítjuk őket, 

például hogyan lehet egy tál ételt elkészíteni. Nagyon fontos, hogy legyen fizikai aktivitásuk is, 

így havonta kétszer elvisszük őket tekézni. 
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Támogatják a fiatal mezőgazdászokat 
2024. június 13. – PannonRTV 

127 fiatal mezőgazdásszal kötött támogatási szerződést a tartományi mezőgazdasági titkárság 

Újvidéken. A vidékfejlesztés és a fiatalok itthon maradásának támogatása céljából 148 millió 

dinárt osztottak szét a pályázók között. 247 jelentkezőből 127 mezőgazdasággal foglalkozó fiatal 

nyert tartományi támogatást. Az oromi Losoncz Tamás növénytermesztéssel és 

állattenyésztéssel foglalkozik, feleségével öntöződobos locsolórendszerre pályáztak: „Tifonra 

pályáztunk, 1 millió 300 ezer dinárt nyertünk a pályázaton. Fontos a növénylocsolás az 

állatoknak, hogy több teremjen, nagyobb legyen a hozamunk, ezért döntöttünk úgy, hogy 

locsolásra pályázunk.”  Minden olyan gazda vajdasági pályázhatott támogatására, aki 

hivatalosan 2023 április elsejétől kezdett el mezőgazdasági termeléssel foglalkozni, illetve 18 

és 40 év közötti.   

                   
Megkezdődtek a 4.5.0 Recovery Center építési munkálatai 
2024. június 13. – Kárpátalja.ma 

Megkezdődtek a 4.5.0 Recovery Center Kárpátaljai Regionális Rehabilitációs Központ építési 

munkálatai. Erről Viktor Mikita, a megyei katonai közigazgatás vezetője adott hírt június 12-

én. A kormányzó személyesen látogatott el az építkezés helyszínére. „Megnéztem a központ 

építésének munkálatait, beszéltem a kivitelező cég képviselőjével és a létesítményen dolgozó 

szakemberekkel. Örömmel állapítottam meg, hogy mindenki, aki a projektben dolgozik büszke 

arra, hogy közvetlenül csatlakozhat a kezdeményezéshez” – írja a kormányzó közleményében. 

 

A parlament elfogadta az óvodai nevelés reformjáról szóló törvényt 
2024. június 13. – karpataljalap.net 

A Legfelső Tanács elfogadta második olvasatban az óvodai nevelés reformjáról szóló 

törvényjavaslatot – jelentette az Élet (Життя), az Ukrajinszka Pravda magazinja június 6-án. 

Az óvodai nevelésről szóló 8 030. számú törvényjavaslat célja egyebek mellett javítani az 

oktatás minőségén és a pedagógusok munkakörülményein. „Ukrajnának régóta szüksége van 

az óvodai nevelés reformjára. Ezért teszünk javaslatot a képzés formáinak, az óvoda formáinak, 

a szülők pedagógiai támogatásának világos meghatározására és számos más fontos változásra. 

Biztos vagyok benne, hogy ezeket a folyamat minden résztvevője – pedagógusok és szülők 

egyaránt – érzékelni fogja” – jegyezte meg korábban Volodimir Voronov, a törvényjavaslat 

kezdeményezője, a Legfelső Tanács Oktatási, Tudományos és Innovációs Bizottsága korai 

fejlesztéssel és óvodai neveléssel foglalkozó albizottságának elnöke. 
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Miközben a lakosságot energiatakarékosságra szólítják fel, az Ukrenerho 

légkondicionálókra írt ki pályázatot 
2024. június 13. – karpataljalap.net 

Az Ukrenerho Energetikai Társaság pályázatot hirdetett klímaberendezések vásárlására a 

menedzsment apparátusa számára. A csaknem 630 ezer hrivnya értékű pályázat június 3-án 

jelent meg a Prozorro rendszerben – jelentette a liga.net június 5-én. A pályázatot később 

visszavonták. Összesen négy légkondicionáló rendszer beszerzését tervezték. A pályázat a 

klímák beszerelésére is kiterjedt. A beszerzés tervezett költsége 629 130 hr, az ajánlatok 

benyújtásának határideje június 11. volt. Június 6-án az Ukrenerho jelezte, hogy a 

közfelháborodás hatására visszavonja a klímaberendezések beszerzésére kiírt pályázatot. 

Tájékoztatásuk szerint a pályázat még korábban készült, amikor „az energiarendszer teljes 

mértékben fedezte a fogyasztók igényeit” – írta az UNN. 

 

Nagypiszanica: a tervek szerint jövő ilyenkorra teljesen megújul a református 

templom 
2024. június 13. – Kepesujsag.com 

A nagypiszanicai református templom a nyugat-szlavóniai magyarság több évszázados 

jelenlétének egyik jelképe, felújítására a horvát és a magyar kormány anyagi támogatásával 

kerül sor. A templomfelújítási szerződést múlt csütörtökön, a Nagypiszanicai járás napja 

alkalmából rendezett díszülés keretében írták alá. Idén is folytatódik a horvátországi magyarok 

számára fontos egyházi épületeknek a zágrábi kulturális minisztérium általi, rendkívül jelentős 

összegekkel való támogatása. Így elkezdődhetnek a munkálatok a nyugat-szlavóniai magyarság 

több évszázados jelenlétét jelképező objektumon, a nagypiszanicai református templomon is, 

erre a célra 125 ezer eurót hagytak jóvá. Ez a támogatás a 13. legnagyobb összegű tétel az 577 

nyertes pályázat közül. A projekt megvalósításához a magyar kormány is hozzájárul, a 

felújításhoz szükséges dokumentációk költségét finanszírozza. 

 

Örökség és jövő – Szombaton megtartották a 16. Várdaróci Néptáncfesztivált 
2024. június 13. – Kepesujsag.com  

16. alkalommal gyűltek össze a gyermek és felnőtt néptánccsoportok Várdarócon, hogy 

bemutassák szűkebb és tágabb régiónk tánchagyományait. Úgy tartják, hogy egy közösség 

fennmaradása azon múlik, mennyire őrzi elődei örökségét, és igyekszik-e azt továbbadni a 

következő nemzedékeknek. A Várdaróc Magyar Kultúregyesület évekkel ezelőtt pontosan ezzel 

a céllal hozta létre ezt a fesztivált, illetve azért is, hogy vendégül lássa azokat a tánccsoportokat 

és egyesületeket, amelyek rendezvényein rendszeresen szerepelnek. A sorrendben 16. 

fesztiválnak a helyi tájház udvara és az iskola sportpályája adott otthont. A rendezvény minden 

alkalommal nagyon jó találkozási lehetőséget biztosít a magyar hagyományok és gasztronómia 
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iránt érdeklődőknek. Érdeklődőből idén sem volt hiány, megtelt a sátor, és a lelkes közönség 

végigtapsolta a hazai és vendégtánccsoportok produkcióit a rekkenő hőségben. 

  

Magyar kultúrest Vinkovciban 
2024. június 13. – Kepesujsag.com 

Szombaton került sor a Vinkovcei Magyar Kultúregyesület kiemelkedően fontos 

rendezvényére, a magyar kultúrestre, amelyen énekkarok, tánccsoportok produkciójának 

tapsolhatott a közönség. A Vinkovcei Magyar Kultúregyesület rendezvényekkel, 

összejövetelekkel gazdagítja kis közösségük életét. Aktív tevékenységet folytat a népdalkörük, 

sokfelé vendégszerepelnek az év folyamán. Az egyesület 2019-ben a HMDK és a város 

vezetésének jóvoltából székházhoz is jutott, így működési feltételei is biztosítottak, van hol 

összejönniük. Első magyar kultúrestjüket megalakulásuk évében szervezték meg, melyet azóta 

is rendszeresen megtartanak, és a legnagyobb szabású rendezvényüknek számít. Az idei, a 

sorrendben 13. magyar esten az egyesület népdalköre mellett fellépett a Vukovári Magyarok 

Egyesületének Őszirózsa elnevezésű kórusa, a kopácsi Arany János Kultúregyesület Tavirózsa 

tánccsoportja, a dályhegyi Petőfi Sándor Kultúregyesület tánccsoportja, valamint a Csáki 

Betyárok zenekar. 

 

Kilencvenéves a nagybodolyai önkéntes tűzoltó-egyesület 
2024. június 13. – Kepesujsag.com 

Nagybodolya kis falu, a Drávaszög északi részén található, ma már száznál is kevesebben 

lakják. Az önkéntes tűzoltás nagy jelentőséggel bír a falu életében, szinte mindenki tagja a nagy 

múltú szervezetnek, amely idén ünnepli megalakulásának 90. évfordulóját. A résztvevőket 

Lénárt Ferenc, a nagybodolyai tűzoltó-egyesület parancsnoka köszöntötte. Az eseményt 

megtisztelte jelenlétével Jankovics Róbert, magyarságunk parlamenti képviselője is, aki 

szintén felszólalt, elismerésének adva hangot a nagybodolyai tűzoltók tevékenységével 

kapcsolatban, és támogatása felől biztosította az egyesületet. Parlamenti képviselőnk mellett a 

nagybodolyaiak és baranyakisfaludiak (Branjina) alkotta vadásztársaság is támogatta a 

rendezvényt. 

 

Festőtábor a fiumei Anna-villában 
2024. június 13. – Kepesujsag.com 

A HMDK Tengermelléki-fennsíki megyei egyesülete idén is megtartotta nemzetiségi festészeti 

táborát a hétvégén, az ott készült alkotásokat hétfőn egy kiállítás keretében mutatták be. A 

HMDK Tengermelléki-fennsíki megyei szervezete nagyon jó kapcsolatot ápol a városban 

működő más kisebbségi egyesületekkel, rendszeresen részt vesznek egymás programjain. A 

nemzetiségi festőtábornak is nagy hagyománya van, idén már sorrendben a 17.-et szervezték 

meg. A városban élő nemzeti közösségek mellett természetesen az egyesület magyar alkotóit 

tömörítő festőszakkör tagjai is részt vettek a programban, valamint a spliti székhelyű HMDK 

alapszervezet egy tagja is csatlakozott. A festőszakkör az egyik legaktívabb szekciója az 

egyesületnek, rendszeresen összegyűlnek alkotni. A tagok által készült művek nemcsak 
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székházukat díszítik, hanem több ízben kiállítás formájában is bemutatták őket. Téma 

tekintetében nagyon széles a repertoárjuk, de ugyanez vonatkozik a használt technikákra is. 

  

Jutalomkirándulás a megyében magyarul tanuló diákoknak 
2024. június 13. – Kepesujsag.com 

Egynapos pécsi kirándulással jutalmazta meg a Belovár-Bilogora megyei magyar kisebbségi 

önkormányzat a megyében magyarul tanuló diákokat. A Belovár-Bilogora megyei magyar 

kisebbségi önkormányzat számos területen tevékenykedik, többek között kiemelten fontosnak 

tartja, hogy a megye területén fakultatív magyarórákra járó diákok minél jobban elsajátítsák a 

nyelvet, ezért igyekszik lehetőségeihez mérten segíteni őket, az elmúlt években különböző 

módokon nyújtottak már támogatást. A magyar tanerő toborzása céljából ösztöndíjjal 

támogatja azokat az egyetemistákat, akik a hungarológia vagy a magyar szak mellett döntenek. 

A testület a jelenleg a megyében magyar nyelvet oktató pedagógusok munkáját is támogatja, a 

magyarul tanuló diákok körében szépkiejtési versenyt rendez, valamint karácsony, húsvét 

alkalmából ajándékcsomaggal jutalmazza őket, és évente szervez számukra kirándulást is, 

legutóbb a diákok és tanáraik Pécsre utazhattak. 

 

Drávaszögi életfa – gyermektábor Kopácson 
2024. június 13. – Kepesujsag.com 

A laskói Deák Ferenc Civil Központ szervezésében került sor a Drávaszögi Életfa elnevezésű 

gyermektáborra a kopácsi Tangazdaság és Ifjúsági Központban. A szervezők évente legalább 

két gyermektábort rendeznek a Baranya-háromszög falvaiban, az idei nyári eseménynek 

ezúttal a kopácsi Tangazdaság és Ifjúsági Központ adott otthont. A három nap alatt színes 

programelemekkel tették felejthetetlenné a gyerekek számára a tábort. Drámapedagógiai, 

kézműves és játékos-táncos foglalkozások, táncház, honismereti kirándulás is szerepelt a 

„menün”, a táborba 6 és 16 éves kor közötti gyerekeket vártak. A tábor egyik programeleme 

volt a „Számítunk rád!” jelmondattal szervezett kerekasztal-beszélgetés, ahol középiskolás 

diákok hallhattak hasznos információkat vállalkozóktól és politikusoktól a szülőföldön való 

boldogulás lehetőségeiről. 

 

Izsépen táncoltak a kiskőszegiek 
2024. június 13. – Kepesujsag.com 

A nemrég megtartott izsépi, Baranjski bećarac elnevezésű rendezvényen vendégszerepelt a 

kiskőszegi HMDK-alapszervezet Kisasszonyok és Legények nevű táncegyüttese, valamint 

Liliom gyermektánccsoportja. Május utolsó és június első napján szervezték meg a Baranjski 

bećarac elnevezésű rendezvényt az izsépi (Topolje) Szent Péter és Pál-templom előtti fasor 

gyönyörű környezetében. A kétnapos esemény része volt a Bor és tambura nevet viselő 

program, amelyen horvát- és magyar-baranyai, valamint vajdasági borászok mutatkoztak be, 

a rendezvényen fellépett a vidék tamburamuzsikájának legnagyobb legendája, Zvonko Bogdan 

is. Hagyományos sokác tészták számos fajtáját lehetett kóstolni, és folklórműsor is színesítette 

a programot. A horvátországiak mellett négy országból érkeztek horvát tánccsoportok, magyar 
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koreográfiával egyedüliként a kiskőszegi HMDK-alapszervezet két táncegyüttese mutatkozott 

be. Utóbbiak további számos meghívásnak tesznek majd eleget. 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. június 13. – Kossuth Rádió 

 

El kell gondolkodni a felvidéki magyar etnikai politizálás jövőjén, hangzott el ismét, immár 

sokadszor. Ezúttal a hétvégi európai parlamenti választás végződött kudarccal a felvidéki 

magyar párt szempontjából. Hiszen a Magyar Szövetség, miközben egyedüli magyar pártként 

indult a választáson, mégsem érte el az 5 százalékos bejutási küszöböt. A miértekről és a hogyan 

tovább-ról kérdezte Kolek Zsolt elemzőt Haják Szabó Mária. 

 

A Bánsági Magyar Napokon mutatták be a Foltok a kisebbségi magyar jövőképen (Temesvári 

és temesközi magyar óvodai körkép) című kötetet. Ebben két tanulmány található, amelyeket 

Bodó Barna, illetve Bodó Barna és Incze Erika készített. A vizsgált óvodákban magas a vegyes 

házasságból vagy éppen román családokból érkező gyermekek aránya. Ennek következtében az 

elvileg magyar óvoda oktatási nyelve is valamelyest módosul, az óvodák végzősei pedig sok 

esetben nem magyar iskolákba iratkoznak be. Lehőcz László a kötet szerkesztőjét, Bodó Barnát 

kérte mikrofon elé. 

 

,,A Nemzetpolitikai Államtitkárság a jövőben is mindent megtesz a Kárpát-medencei ifjúság 

támogatása érdekében, mert magyar fiatalok nélkül nincs magyar jövő” – jelentette ki Potápi 

Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára a Határtalanul 

középiskolai vetélkedő szerdán tartott online nagydöntőjén. A Határtalanul programhoz 

kapcsolódó középiskolai vetélkedő idén több mint 160 ezer diákot ért el. Csaknem 400 osztály 

jutott a középdöntőbe, közülük pedig 19 csapat a nagydöntőbe. A vetélkedőn résztvevő 

magyarországi és külhoni csapatok történelmi, földrajzi és néprajzi témákban mérték össze 

tudásukat. A versenyt a budapesti Eötvös József Gimnázium csapata nyerte. A határokon túli 

csapatok közül a legjobb Horvátországból, az eszéki Magyar Oktatási és Művelődési Központ 

csapata lett. Ők a nagydöntőben a 3. helyet szerezték meg. A győztes jutalma egymillió forint 

osztálypénz. A második és a harmadik helyezett csapat 300-300 ezer forintot kapott. Emellett 

részt vehetnek a Honfoglaló táborban, augusztusban Noszvajon. 

 

A nagyváradi Collegium Varadinum hagyományteremtő szándékkal egy különleges, úttörő 

rendezvényt szervezett középiskolás diákok számára, akik így különböző előadásokat 

hallgathattak meg, foglalkozásokon vehettek részt és betekinthettek a Collegium életébe. A 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Varadinum Ifjúsági Udvar programsorozatáról számol be Ionescu Nikolett. Összeállításában 

elsőként Tőtős Áront, a Collegium Varadinum elnökét halljuk. 

 

Tankönyvek szerzője, egykori tanár, könyvtáros, mindenkori közösségi ember, a Sziveri János 

Művészeti Színpad jelenlegi elnöke, irodalmi estek, alkotói pályázatok szervezője, 

lebonyolítója, kiadványok szerkesztője a muzslai Kovács Jolánka. Munkássága elismeréseként 

idén a tekintélyes zsűri neki ítélte oda a Herceg János irodalmi díjat. Az írónőt Kónya-Kovács 

Otília kérte mikrofon elé. 

 

Tizenegyedik alkalommal rendezte meg a „Genius” Jótékonysági Alapítvány a Zupkó Józsefről 

elnevezett kézilabda emléktornát a magyar kormány anyagi és a Magyar Kézilabda Szövetség 

szakmai támogatásával Beregszászon. A „GENIUS” Alapítvány a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai 

Magyar Főiskolával és a Magyar Kézilabda Szövetség Sportakadémiai Központjával 

együttműködve az elmúlt években kézilabda tehetségpontokat hozott létre Ung, Bereg, 

valamint Máramaros-Ugocsa régióban. Így ez a Zupkó Emléktorna egyben e tehetségpontok 

tanévének lezárása is volt. Iváncsik Attila összeállítása. 


